
men hebt als je die 10 procent 
volledig kwijtraakt. Als je die 
rust hebt, dan is het een soort 
leergeld als het wel gebeurt. Ik 
zou dan wel gedisciplineerd zijn 
als dat deel het dan goed doet. 
Stel dat het door winsten op een 
gegeven moment 15 procent van 
de portefeuille wordt, dan zou ik 
die 5 procent afromen en terug 
naar het saaie deel brengen.”

6 
Is het mogelijk om als belegger 
een beter rendement te halen 
dan de 10 procent per jaar die de 
beurs ongeveer biedt?

“Ik sluit het zeker niet uit. 
Warren Buffett is daar natuur-
lijk een uitgesproken voorbeeld 
van. Er zijn echt wel mensen die 
zo goed zijn ingevoerd dat ze 
meer dan 10 procent rendement 
per jaar kunnen halen. Ik vraag 
me wel af of dat extra rende-
ment dan de moeite waard is, 
afgezet tegen de tijd die je erin 
steekt. Als je het gewoon heel 
leuk vindt, moet je het zeker 
doen. Als je dan ook nog eens 
een keertje meer rendement 
weet te maken, chapeau, maar je 
kunt ook een saaie tracker 
kopen. Dan heb je meer vrije tijd 
en het is veel meer ontspannen.”

7 
Is het voor elke belegger nodig 
om een keer een flink verlies te 
incasseren als leergeld?
“Ik denk dat het niet 

zozeer nodig is, maar dat het wel 
iedereen een keer overkomt. 
Elke belegger wordt daar alleen 
maar beter van. Mensen laten 
zich natuurlijk snel in de luren 
leggen op het moment dat iets 
goed gaat. Dat heb ik in het 
verleden ook wel gehad. Ik had 
een fantastische koop gedaan 
met Crucell. Toen heb ik dat 
precies op het juiste moment 
verkocht en ben ik overgestapt 
naar Pharming. Dat ging toen 
ook omhoog en dan denk je echt 
‘kijk mij eens, ik ben de meester’. 
Het is natuurlijk allemaal puur 
mazzel. Je moet niet denken dat 
je het snapt en dan overtuigd 
raken van je gelijk.”

8 
Zouden beleggingsstrategieën 
met opties passen binnen die 10 
procent?
“Het probleem met opties 

is dat je timing perfect moet zijn. 
Als jij denkt dat de koers omhoog-
gaat en een optie koopt, dan loopt 
die op een gegeven moment af. 
Gaat de koers daarna pas omhoog, 
dan had je het goed gezien, maar 
heb je de timing niet goed gehad. 
Dat is heel essentieel.”

9 
Hoe denkt u over een andere 
risicovolle activiteit: beleggen 
met effectenkrediet?
“Als we terugkijken in het 

verleden, de jaren dertig, dan zien 
we dat met geleend geld aandelen 
kopen typisch weer een voorbeeld 
is van iets dat goed gaat totdat het 
een keertje echt fout gaat. Dan heb 
je opeens geen geld meer, maar nog 
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wel een schuld. Wij kopen 
natuurlijk wel onze huizen op die 
manier en daar hoor ik nooit 
iemand over klagen, maar ik ben 
toch net een beetje van de oude 
stempel om niet te veel op krediet 
te doen. Aandelen zijn zo volatiel, 
een correctie van 20 procent is 
niet abnormaal.”

10 De vermogensbelasting 
op aandelen in box 3 is 
de laatste tijd 
behoorlijk gestegen. Is 

dat voor u reden om bijvoorbeeld meer fiscaal 
gunstig te gaan sparen voor pensioen?
“Dat boeit mij totaal niet. Ik vind 
het geen enkel probleem om 
belasting te betalen. Ik snap dat ik 
daarmee rendement laat liggen en 
ik snap dat er hele volksstammen 
zijn die daarmee hun geld 
verdienen, maar ik associeer dat 
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